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Írásbeli kérdés!

Dr. Kövér László úr
az Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) bekezdése alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdés t
kívánok benyújtani Pintér Sándor belügyminiszter úrnak

„Miért kellett megszüntetni a kötelező kéményseprést? ”

címmel .

Tisztelt Miniszterár !

Mivel a tárgyban miniszterelnöknek címzett K/18516 . számú írásbeli kérdésemre válaszként
mindössze egy link érkezett, ezért szükségesnek tartom a téma napirenden tartását és a
kérdések ismételt megfogalmazását abban a reményben, hogy azokra nem irat betekintés i
tanácsok, hanem érdemi és konkrét válaszok érkeznek .

A Népszavában megjelentek szerint csaknem 400 ezer ember halálát okozta a
légszennyezettség 2014-ben az Európai Unió tagállamaiban .

„A finomrészecske-szennyeződés 2014-ben 399 ezer ember haláláért volt felel ős az EU-ban,
ami 8 százalékos csökkenést jelent az ezt megelőző évhez képest . Ebből is látszik, hogy a
levegő minősége javulóban van, de még mindig sok a teendő - közölte a koppenhágai
székhelyű Európai Környezetvédelmi Ügynökség .(EEA) .

Arányaiban messze Bulgáriában regisztrálták a légszennyezettség miatti legtöbb kora i
halálozást, de a leginkább sújtott országok között van Lengyelország és Magyarország is . A
legkevésbé érintett két ország Irország és Svédország .

Az adatok az uniós tagországok többségében javultak 2013-hoz képest, romlást egyedü l
Cipruson, Dániában, Észtországban, Finnországban, Lettországban, Litvániában é s
Svédországban mértek .

Az Európai Unió által megszabott légszennyezettségi határértékeket a huszonnyolc tagálla m
közül huszonkettőben átlépték - közölte a Politico brüsszeli híipórtál az értékelést ismertető
cikkében .



Bátor döntésekkel, illetve a tisztább közlekedésbe, energiatermelésbe és mez őgazdaságba való
okos beruházásokkal egyszerre mérsékelhetnénk a légszennyezettséget és javíthatnánk a z
életminőségűnket - hangsúlyozta Hans Bruyninckx, az EEA igazgatója ."

A magyar parlament 2017 . október 31-én 117 igen szavazattal, 58 nem ellenében másodszo r
fogadta el az államfő által megfontolásra visszaküldött, a körmány által el ő terjesztett
törvényjavaslatot, amelynek értelmében a családi házak ,kéményellenőrzését ezentúl - bár
továbbra is ingyenesen, de - csak a tulajdonosók megrendelésére végezheti él a
katasztrófavédelem, -illetve egyes településeken az önkormányzati közszolgáltató : A
köztársasági elnök a megfontolásra visszaküldött levelében többek között a következ őket « írta:
„Az önkéntes, megrendelésen alapuló kéménysepr ő-ipari szolgáltatás –` a mintegy 50 éve
működő rendszerhez képest – radikális biztonsági szint csökkenést jelent, és 'az életveszélye s
hélyzetek számának jelentős növekedését eredményezheti . ”

Tudom, hogy közeledik a nyugdíj, meg hideg is van és mi ellenzékben lévők folyamatosan
kérdezgetünk, de a válaszadás kapcsán kicsit erőltesse meg magát–Nem hiszem, hogy ne
lenne a minisztériumban olyan személy, aki nem tud' legalább yegy oldalban értelmes választ
adni a kérdésemre . Amennyiben nincs, akkor szervezze ki valakinek, biztos van egy-két jó l
fizetett tanácsadó.

Kérem, kerülje az értelmetlen honlap-hivatkozásokat a válaszában .

A fentiek miatt következő fordulok a Miniszter Úrhoz:

1. Egyetért-e Ön a köztársasági elnök fent idézett véleményével ?

2. ön szerint növekedik-e a halálesetek száma a- . jövőben ..,a kéményellenőrzések
rendszerének kormány által javasolt megváltoztatása miatt ?

Budapest, 2018. január 19 .

Tisztelettel :

	

Dr. Vadai Ágnes
Demokratikus Koalíció
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